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Christianshavns Lokaludvalg kvitterer for det gennemarbejdede 

udkast til handleplan og ser positivt på det øgede fokus på kontinuitet 

i arealanvendelsen samt på uddannelse af både personale og børn og 

unge. Det er afgørende for at sikre en varig forankring af 

biodiversitet i byens udvikling. 

 

Vi bemærker dog, at Københavns Havn og de tilstødende 

maritime arealer ikke er nævnt i handleplanen. Havneområderne 

rummer væsentlige naturværdier og potentialer for biodiversitet, 

både til lands og til vands. Vi anbefaler, at disse områder fremover 

inddrages mere eksplicit i handleplanens initiativer, herunder i 

forbindelse med kortlægning, monitorering og udpegning af grønne 

oaser (jf. initiativer 1.2, 1.3 og 4.3). 

 

Derudover har vi følgende bemærkninger: 

 

1. Vi har erfaret, at lysforureningen fra lysanlæggene på 

Kløvermarkens Idrætsanlæg påvirker fuglelivet. Vi foreslår 

derfor, at der på Kløvermarken opsættes samme type 

lysanlæg som det, der er på Arsenaløen. Efter vores vurdering 

påvirker lysanlægget på Arsenaløen stort set ikke fuglelivet. 

 

2. Vi foreslår, at der til fremme af biodiversiteten etableres 

uforstyrrede steder til lands og til vands, fx. et stenrev i 

Erdkehlgraven. Forslaget om uforstyrrede steder gælder både 

for eksisterende byområder og kommende byområder. 

 

3. Vi foreslår, at der gøres noget ved vandkvaliteten i Indre 

Stadsgrav og Ydre Stadsgrav, som set med det blotte øje er 

ringe. Vi hører, at der stort set ingen fisk er i Stadsgravene 

pga. vandkvaliteten. 

 

Med venlig hilsen 

 

Asbjørn Kaasgaard, 

forperson for Christianshavns Lokaludvalg 


